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REVISTA PRESEI 

 

 

 Dăncilă: Mi-ar plăcea ca Pro România, PNŢCD, ecologiştii, sindicatele, ONG-urile să 

facem un bloc pentru câştigarea prezidenţialelor/ Iohannis spunea pas cu pas, noi spunem 

tur cu tur 

Preşedintele PSD Viorica Dăncilă a anunţat, miercuri seară, că nu a oferit ministere sau intrarea 

la guvernare vreunui partid, precizând însă ca i-ar plăcea ca alături de Pro România, PNŢCD, 

ecologiştii, sindicatele şi ONG-urile să formeze un bloc pentru câştigarea prezidenţialelor. 

"Nu am avut o discuţie cu Victor Ponta despre a intra sau a nu intra la guvernare. Nu am avut o 

negociere. Am discutat cu Victor Ponta despre susţinerea candidatului la prezidenţiale, despre 

modul în care vedem o rsetructurare, guvernare, anumite măsuri care se impun pentru perioada 

următoare, dar nu am luat o decizie referitoare la intrarea la guvernare, la anumite ministere sau 

dacă va veni sau nu va veni alături de noi. Categoric, cine vine alături de noi este bineprimit. Mi-

aş dori ca Pro România, partide chiar care nu sunt parlamentare, PNŢCD, Partidul Ecologiştilor, 

sindicatele, ONG-urile, mi-ar place să facem un bloc care să meargă pe câştigarea alegerilor 

prezidenţiale", a declarat Viorica Dăncilă, la Digi 24. 

Liderul PSD a precizat că nu exclude intrarea la guvernare pentru alte formaţiuni politice, însă 

această decizie va fi discutatpă cu membrii Comitetului Executiv Naţional al PSD. 

 

Viorica Dăncilă: Iohannis spunea pas cu pas, noi spunem tur cu tur 

Viorica Dăncilă a declarat că toţi liderii judeţeni PSD trebuie să îşi asume un scor la 

prezidenţiale, precizând că dacă partidul pierde alegerile îşi va asuma demisia de onoare de la 

şefia formaţiunii. Premierul a spus că preşedintele Klaus Iohannis spunea „pas cu pas”, iar PSD 

spune „tur cu tur”. 

„Categoric. Am spus acest lucru pentru e normal să ne asumăm fiecare rezultate. Aşa cum în 

teritoriu fiecare judeţ îşi asumă un anumit target, Bucureştiul, sectoarele din Bucureşti îşi asumă 

un scor şi eu va trebui să îmi asum acest lucru. Este o demisie de onoare pe care trebuie să o aibă 

toţi cei care nu vor atinge scorul propus. O demisie de onoare cred că se impune. Eu cred că 

trebuie să fim foarte corecţi. Obiectivul este să câştigăm alegerile prezidenţiale. Domnul 

Iohannis spunea pas cu pas, noi spunem tur cu tur, şi atunci ne propunem să intrăm în turul doi şi 

pe urmă să câştigăm alegerile prezidenţiale. Noi cred că avem toate şansele, suntem un partid 

puternic, organizat, care a avut această dezamăgire la europarlamentare. Trebuie să câştigăm 

încrederea electoratului”, a afirmat Viorica Dăncilă, întrebată miercuri la Digi 24 dacă îşi va 

asuma scorul PSD la prezidenţiale. 
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Chestionată despre faptul că se vehiculează în spaţiul public că are un scor mult mai mic în 

sondaje faţă de cel al PSD, Viorica Dăncilă a spus că reproşuri au fost multe, însă în sondaje stă 

destul de bine, fiind aproape de scorul partidului. Ea a adăugat că nu poate spune în momentul de 

faţă că este „locomotiva” PSD, însă speră să devină în campania electorală. 

„Da, reproşuri pot fi foarte multe. Nu. În sondaje sunt aproape de scorul partidului. Nu pot să 

spun că în acest moment sunt o locomotivă. Sper ca prin campania pe care o fac să devin o 

locomotivă pentru partid. Degeaba stai bine în sondaje dacă organizaţiile nu se mobilizează 

pentru tine. Cred că în sondaje stau destul de bine, dar sondajul se poate schimba de la 

săptămână la săptămână, nu l-aş lua ca pe un indicator real, pentru că mulţi care răspuns la 

sondaj nu se prezintă la vot. PSD nu a mai câştigat alegerile prezidenţiale din anul 2000, cred că 

e timpul să le câştigăm acum. Dacă în sondaje aş fi avut un scor foarte mic, este foarte greu ca să 

câştigi, că este un anumit val de credibilitate. Dar eu cred că PSD poate câştiga pe organizare, pe 

mesaje, pe dialogul pe care îl are cu cetăţenii”, a conchis Dăncilă. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Președintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, la TVR: Nu suntem legați ombilical de 

guvernare. Sunt colegi nemulțumiți, care îmi zic să ieșim 

La câteva ore după ce a fost desemnat candidatul ALDE la președinție, Călin Popescu Tăriceanu 

a declarat la TVR, în cadrul emisiunii "România 9", că formațiunea pe care o conduce nu e legată 

"ombilical" de guvernare. El a subliniat că, dacă PSD nu împarte responsabilitățile și ia decizii 

singur, atunci ALDE ar putea să renunțe la a avea portofolii guvernamentale. 

"Dacă până acum coaliția nu a funcționat la parametrii optimi, nu vă așteptați ca după campania 

electorală situația să se amelioreze. Riscurile sunt să se deterioreze și mai mult situația, care de 

multe ori e foarte tensionată. Sunt colegi de-ai mei care au cerut mai mult sau mai puțin să ieșim 

de la guvernare. Sunt colegi care nu cred că mai are vreun sens", a declarat la TVR Călin 

Popescu Tăriceanu. 

"Nu e problema de scârbit, dar sunt nemulțumiți că la nivel local, de exemplu, coaliția de la nivel 

central trebuia replicată la nivel local prin constituirea de majorități în consiliile județene, 

municipale, comunale. Sunt câteva locuri unde sunt coaliții făcute între PNL și PSD", a adăugat 

liderul ALDE. 

"Colegii mei îmi spun că nu are sens să mai rămânem. Nu suntem legați ombilical de guvernare. 

Unii din colegii mei fac o analiză greșită. Funcția de președinte al Senatului este una onorantă 

pentru mine, dar nu sunt legat de chestia asta. Nici colegii mei nu s-au născut miniștrii", a ținut 

să sublinieze Tăriceanu. 
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"Argumentele pe care le-am dat colegilor de a rămâne în continuare la guvernare au fost în 

special bazate pe ideea de a menține stabilitatea politică și de a demonstra că avem 

responsabilitatea actului de guvernare. Subliniez ceva și vreau să fiu bine înțeles. Nu fac din 

guvernare o profesie nici pentru mine, nici pentru colegii mei. Avem o responsabilitate, dar 

această responsabilitate trebuie să se regăsească și la parteneri, în ceea ce privește atitudinea 

comună în fața actului de guvernare. Dacă nu împărțim responsabilitățile și PSD ia deciziile că e 

partidul mare, atunci noi avem și posibilitatea să spunem 'Ok, nicio problemă'. Sunt obligat să 

fac această constatare, pentru că nu văd că există în mintea tuturor conștiința faptului că formăm 

o coaliție. Coaliția discută și ia decizii împreună. Văd anumite sincope", a mai arătat președintele 

ALDE. 

Președintele Senatului s-a arătat nemulțumit că nu a fost consultat cu privire la rectificarea 

bugetară anunțată de guvern. 

"Se discută rectificarea bugetară. Era normal să primesc o variantă, să fac o analiză și să venim 

cu comentarii sau propuneri. Am văzut doar o lungă listă de amputări bugetare. Nu știu care este 

logica care stă la baza rectificării bugeetare”, a subliniat Tăriceanu, în acest context. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 MediaSind TVR cere explicații privind cheltuielile de publicitate pentru Festivalul 

Cerbul de Aur 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor  - Filiala MediaSind TVR a depus astăzi, 24 iulie 2019, o cerere 

în baza Legii nr.544/2001 public prin care solicită explicații conducerii TVR privind decizia 

Comitetului Director din data de 17 iulie 2019 privind plata unor vloggeri și influenceri pentru a 

promova Cerbul de Aur  

 

Vă prezentăm conținutul acesteia: 

  

“Având în vedere mai multe informații apărute în presa centrală (TVR vrea să promoveze Cerbul 

de Aur cu vloggeri și influenceri și Bizareriile de dinaintea noii ediţii a „Cerbului de Aur”) 

potrivit cărora în data de 17 iulie 2019 ați organizat o ședință de CD în care ați hotărât: "Se 

aprobă încheierea unui contract privind achiziţia de servicii de realizare concept de creaţie şi 

comunicare, inclusiv execuţie şi implementare copy-uri pentru promovarea Festivalului 

Cerbul de Aur 2019", 
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Având în vedere prevederile art. CCM din SRTV prin care aveați obligația să invitați la 

ședințele Comitetelor Directoare  reprezentanții organizației sindicale reprezentative, și anume  

Federația FAIR-MediaSind, 

Având în vedere hotărârile Conferintei anuale a MediaSind TVR din 22 ianuarie 2019 și ale 

Conferinței Naționale a SRJ MediaSind din 29 ianuarie 2019, 

În baza prevederilor Legii 544/2001 privind informațiile de interes public, vă solicităm să ne 

răpundeți la următoarele întrebari: 

  

1. De ce ați decis, în lipsa partenerului social, încheierea unui Contract privind achiziția de 

servicii realizare concept de creație și comunicare? 

2.  În ce constau aceste servicii  și care este bugetul  alocat? 

3.De ce nu sunt folosite resursele umane din TVR, inclusiv specialiștii Serviciului IT și 

Serviciul Marketing?” 

  

Filiala MediaSind TVR a solicitat conducerii TVR să răspundă la aceste întrebări în termen de 

10 zile. 

Din păcate, nu este prima data când există suspiciuni privind cheltuirea discreționară a banului 

public. Semne de întrbare privind modul în care a fost folosit bugetul alocat ediției de anul trecut 

a Festivalului Cerbul de Aur, au fost formulate și în Camera Deputaților care, în data de 20 

februarie 2019, a votat în plen constituirea unei comisii de anchetă pentru cercetarea acestor 

cheltuieli, după ce 7 membri ai Consiliului de Administrație au reclamat Comisiilor de Cultură 

ale Parlamentului lipsa de transparență a președintelui – director general  SRTV, Doina Gradea,  

în cheltuirea banilor publici.  

(Departament Comunicare MediaSind TVR 

București, 24 iulie 2019) 

 

 Economia înainte de prima rectificare bugetară din 2019: „se dă“ sau „se ia“? Bugetul a 

cheltuit deja 2/3 din deficitul programat pe întreg anul 

În ultimele şase luni din an, ministrul finanţelor, Eugen Teodorovici, mai poate cheltui pe deficit, 

potrivit programării, doar 9,5 mld. lei, faţă de aproape 15 mld. lei cât a cheltuit în primele cinci 

luni din 2019. 

Guvernul ar urma să aprobe rectificarea bugetară până la 31 iulie, dar situaţia bugetului con-

solidat pe primele şase luni, în funcţie de care Finanţele decid rectificarea, nu a fost făcută 

publică încă. 
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Din datele la cinci luni, ultimele disponibile public, reiese că situaţia bugetului este echilibrată şi 

nu ar fi motive pentru restângeri masive de cheltuieli. Având în vedere însă că deficitul bugetar a 

ajuns în primele cinci luni la aproape 15 mld. lei (peste jumătate din deficitul anual programat), o 

serie de restrângeri vor fi obligatorii, în lipsa unor venituri suplimentare care nu se ştie însă de 

unde ar putea veni. La cinci luni din an, veniturile bugetului consolidat au crescut cu 11,6%, dar 

cheltuielile au avansat cu 16,3%, ceea ce a făcut ca deficitul bugetar să crească, an/an, peste 

nivelul din anii trecuţi, până la 14,7 miliarde de lei (1,43% din PIB). Pe primele şase luni din an, 

deficitul repartizat trimestrial este de 18,8 miliarde de lei, ceea ce înseamnă că în iulie bugetul a 

mai putut cheltui pe deficit încă 4,1 miliarde de lei, adică peste media lunară a deficitului din 

ultimele cinci luni. 

Potrivit datelor de la Finanţe, pe primele şase luni veniturile au fost programate să atingă 159 de 

miliarde de lei, iar cheltuielile 177,8 miliarde de lei, cu un deficit de 18,8 miliarde de lei. 

Deficitul programat pe primele şase luni din an înseamnă 66% din deficitul total programat pe 

întregul an, de 28,3 miliarde de lei – sub 3% din PIB. Este de remarcat însă că Finanţele, pe urma 

datelor Comisiei Naţionale de Prognoză, au majorat prognoza de PIB de la 1.022 mld. lei la 

început de an la 1.031 mld. lei, ceea ce lasă loc pentru un deficit nominal uşor mai mare de 28 de 

miliarde de lei. Totuşi constrângerile din a doua parte a anului vor fi mai mari pentru că 

Finanţele mai pot cheltui pe deficit, potrivit programării, doar 9,5 miliarde de lei, faţă de aproape 

15 mld. lei cât au cheltuit în primele cnci luni. 

Prin urmare, deşi în prima parte a anului lucrurile par în regulă, a doua parte s-ar putea să nu mai 

permită creşteri de cheltuieli de tipul celor înregistrate în prima parte din an – de pildă un avans 

de 25% al cheltuielilor de personal sau de 15% al cheltuielilor cu asistenţa socială. Un lucru care 

poate linişti guvernul întrucâtva este că sumele pentru majorarea pensiilor din septembrie – ceea 

ce înseamnă cheltuieli în plus de aproape 9 mld. lei până la final de an – sunt cuprinse în buget. 

Prin urmare, deşi Finanţele nu au spus deocamdată cum va arăta rectificarea, tendinţa va fi de 

restrângere a cheltuielilor. 

Ministrul finanţelor Eugen Teodorovici a anunţat marţi, citat de Mediafax, că rectificarea de la 

finalul lunii va include o serie de măsuri de restructuare a aparatului de stat, la nivel de secretari 

de stat şi a cabinetelor acestora, dar procesul de analiză a funcţionarilor se va prelungi şi în 

august. 

Potrivit spuselor şefului finanţelor, miniştrii vor prezenta execuţia bugetară şi motivele pentru 

care sunt într-o situaţie sau alta, dar Finanţele nu vor intra în amănunte şi vor prezenta public 

doar principiile de bază ale rectificării. 

Ministrul de resort a mai spus că administraţiile locale vor primi suma suplimentară promisă de 

1,5 miliarde de lei. 

 



6 
 

Teodorovici a mai spus, în diferite rânduri, că, odată cu rectificarea, va fi aprobat un pachet de 

măsuri de eficientizare a cheltuielilor publice, care ar urma să includă şi măsuri privind pensiile 

speciale, dar şi limitarea unor cheltuieli cum ar fi călătoriile gratuite cu trenul acordate 

studenţilor. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Datoria publică a României a crescut în primele cinci luni ale anului cu 9,5 mld. lei 

Datoria administraţiei publice din România a avansat cu 9,5 mld. lei în primele cinci luni ale 

acestui an, ajungând la 339,6 mld. lei, cu o pondere de 35,1%, în PIB-ul României , arată datele 

Ministerului de Finanţe. 

Datoria internă totală a administraţiei publice a ajuns în luna mai a acestui an la 175,6 mld. lei, 

avansând de la începutul anului cu 3,4 mld. lei, în vreme ce datoria externă a avansat cu 6,2 mld. 

lei (echivalent), până la 164 mld. lei. 

De la începutul anului Finanţele s-au împrumutat pe piaţa locală cu 21,8 mld. lei şi 506,7 mil. 

euro. Profitând de conjunctura bună ministerul de resort a luat din pieţele externe 5 mld. euro, 

majoritatea banilor folosiţi pentru refinanţarea datoriei, în vreme ce datoria nouă a crescut cu 9,5 

mld. lei. 

În 2018, Ministerul Finanţelor a ieşit pe pieţele externe de trei ori, împrumutând cumulat 3,75 

mld. euro şi 1,2 mld. dolari. Serviciul datoriei publice este în 2019 de 60 mld. lei din care 28,3 

mld. lei înseamnă datorie nouă pentru acoperirea deficitului bugetar. 

Deşi datoria nominală creşte, România are una dintre cele mai mici datorii publice ca pondere în 

PIB, de 35%. 

Tratatul de la Maastricht permite ţărilor membre UE o datorie publică de maximum 60% din 

PIB, însă economiştii avertizează că, pentru ţări cu economii relativ mici, cum este România 

(219 mld. euro PIB prognozat în 2019), nivelul maxim de îndatorare ar trebui să se oprească 

înaintea pragului de 45% din PIB. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Dăncilă i-a demis pe Cristian Socol şi pe Andrei Tudorel din Consiliul de Programare 

Economică 

Premierul Viorica Dăncilă i-a demis, miercuri, din funcţia de membru în Consiliu de Programare 

Economică, pe Cristian Socol şi Andrei Tudorel, profesori universitari doctori la ASE, potrivit 

unei decizii publicate în Monitorul Oficial. 
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„La data intrării în vigoatre a prezentei decizii încetează mandatul de membru în Consiliul de 

Programare Economică, numit prin decizia prim-ministrului nr. 704/2017 privind numirea 

membrilor Consiliului de pROGRAMARE Economică, următoarele persoane: 

-Cristian Socol- profesor universitar doctor, Academia de Studii Economice, Facultatea de 

Economie Teoretică şi Aplicată 

- Andrei Tudorel-profesor universitar doctor, Academia de Studii Economice, Facultatea de 

Cibernetică”, prevede decizia publicată în Monitorul Oficial. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Consumăm mai mult decât producem: în primele cinci luni din 2019, deficitul comerţului 

extern cu bunuri a ajuns la 6,5 mld. euro, de 2,5 ori mai mare ca acum cinci ani. Trebuie să 

se corecteze acest consum excesiv care a fost stimulat de creşterile de salarii şi de pensii 

ANDREI RĂDULESCU, director Analiză Macroeconomică la Banca Transilvania: Pentru 2020-

2021 ne aşteptşm la creşterea exporturilor şi importurilor totale cu ritmuri medii anuale de 5,7%, 

respectiv 6,6% 

Deficitul comerţului exterior cu bunuri a ajuns la 6,5 mld. euro în perioada ianuarie- mai 2019, în 

creştere cu 30% faţă de perioada similară din 2019 şi de 2,5 ori mai mare prin comparaţie cu 

situaţia din 2015.  

România a exportat bunuri în valoare de peste 29 mld. euro în primele cinci luni din an, în 

creştere cu 4,4% faţă de perioada similară din 2018 şi cu o treime mai mult faţă de valoarea 

bunurilor exportate în urmă cu cinci ani, arată datele centralizate de ZF pe baza informaţiilor de 

la Institutul Naţional de Statistică. În acelaşi timp, importurile de bunuri au ajuns la valoarea de 

35,8 mld. euro în primele cinci luni din 2019, cu 8,3% mai mult faţă de perioada similară din 

2018 şi cu 44% peste nivelul înregistrat în primele cinci luni din 2015. Prin urmare, deficitul 

comercial a ajuns la 6,5 mld. euro în primele cinci luni din 2019, cu 30% peste nivelul din 2018 

şi de 2,5 ori mai mare decât cel înregistrat în perioada similară din urmă cu cinci ani. 

„Tendinţa de adâncire a deficitului comercial este de multă vreme cunoscută şi, evident, ne 

îngrijorează posibilitatea ca acest deficit aflat în creştere permanent să constituie o vulnerabilitate 

pentru România, aşa cum s-a întâmplat în criza din 2008- 2009, când acel deficit extern ajunsese 

la 12% din PIB şi a constituit una dintre marile probleme şi vulnerabilităţi ale economiei. Totuşi, 

acum nu suntem la acel nivel şi nici gradul de pericol pentru economie nu este foarte mare“, a 

explicat analistul economic Aurelian Dochia. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Proiect de reorganizare administrativă a Capitalei în 20 de districte şi înfiinţarea Zonei 

Metropolitane  

USR propune un proiect de reorganizare administrativă a Capitalei în 20 de districte şi înfiinţarea 

Zonei Metropolitane care să includă localităţile din fostul judeţ Ilfov. Proiectul mai prevede un 

singur primar pentru Bucureşti şi o administraţie metropolitană, precum cele din Bruxelles sau 

Paris. 

,,Aşa cum este organizat astăzi, Bucureştiul nu funcţionează! Avem 7 oraşe într-unul singur. Cu 

7 primari, 7 consilii, 7 bugete. Se risipesc sume enorme de bani, se suprapun atribuţii, se pun 

piedici fie de la PMB către sectoare fie invers, se dezvoltă o birocraţie luxuriantă. Avem astăzi în 

Bucureşti o sinteză între modelul administrativ comunist, intens birocratizat, şi modelul politic 

pesedist, intens baronizat”, precizează Roxana Wring, preşedinte al USR Bucureşti, consilier 

general în cadrul Consiliului General al Capitalei şi iniţiatoare a proiectului. 

 

Wring arată că Bucureştiul are nevoie de o nouă organizare administrativ teritorială şi o singură 

administraţie, prin diminuarea birocraţiei şi îmbunătăţirea serviciilor publice. Totodată, în 

viziunea acesteia, Capitala trebuie să se unească cu judeţul Ilfov, deoarece în acest moment cele 

două sunt rupte la nivel decizional. 

,,Bucureştiul se va reorganiza în 20 districte. Se vor desfiinţa administraţiile de sector şi se va 

pune punct acestei anomalii în care acelaşi oraş are 7 primării şi 7 bugete. Districtele vor fi 

unităţi administrative funcţionale, fără personalitate juridică proprie, în cadrul Municipiului 

Bucureşti, al căror scop este să aducă decizia şi acţiunea edilitară mai aproape de cetăţeni”, se 

mai spune în proiectul de reformă adminstrativă a Capitalei. 

 

În document se mai arată că districtele, spre deosebire de sectoare, nu vor mai funcţiona ca 

centre autonome de decizie şi nu vor cumula putere în interiorul oraşului, prin enclavizare. 

Acestea nu vor avea personalitate juridică proprie, iar prin dimensiunile reduse, vor răspunde 

mai bine nevoilor locale, pentru că atribuţiile nu se vor suprapune. 

 

,,Districtele sunt formate dintr-unul sau mai multe cartiere, grupate organic în funcţie de mai 

multe criterii, inclusiv demografice, urbanistice, istorice şi culturale. Nu vor mai exista cazuri în 

care acelaşi cartier sau aceeaşi zonă protejată este sfâşiată între două sau mai multe sectoare. La 

nivelul fiecărui district va funcţiona un For Comunitar, structură consultativă cetăţenească 

deschisă, la şedinţele căreia pot participa reprezentanţi ai grupurilor civice, ai asociaţiilor de 

proprietari şi locuitorii din district. (…) Rolul acestui For este să păstreze o legătură reală cu 

întreaga comunitate şi să ducă decizia cât mai aproape de cetăţeni”, mai precizează proiectul de 

reformă. 
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Printre prevederile din proiect se specifică şi faptul că o parte dintre activităţile executive ale 

Primăriei Municipiului Bucureşti vor fi realizate la nivel districtual, prin intermediul unui aparat 

administrativ dedicat. Districtele nu vor avea buget propriu, nu vor încasa taxe, dar vor cheltui în 

limitele unui mandat al Capitalei sume alocate nevoilor legate de infrastructura educaţională şi 

spaţiile verzi de proximitate şi altele. 

 

,,La nivel municipal, vor fi redefinite ariile de competenţă pentru Primăria Capitalei şi Consiliul 

General. Consiliul Municipal (actualul Consiliu General) va fi format din 60 de membri, câte 3 

consilieri aleşi pentru fiecare dintre cele 20 de districte. Consilierii municipali vor fi astfel mai 

legaţi de comunitatea locală, iar activitatea lor va fi să păstreze o legătură funcţională cu cetăţenii 

şi să supravegheze activitatea structurilor executive ale Municipiului Bucureşti”, mai adaugă 

proiectul USR. 

 

Potrivit documentului, primarul Bucureştiului ar trebui ales prin vot direct în două tururi de 

scrutin. Acesta va avea o echipă executivă formată din 5 directori cu atribuţii strategice şi de 

implementare în domenii prcum finanţele, transportul public şi transportul alternativ, dezvoltarea 

urbană, infrastructura şcolară, spitalicească, serviciile sociale, cultura şi sportul. Totodată, 

municipalitatea, prin Consiliu sau Primărie, va asigura coordonarea, planificarea şi 

supravegherea activităţii administrative la nivel de district. 

 

,,La nivel metropolitan, se va înfiinţa Zona Metropolitană Bucureşti, care va include Capitala şi 

localităţile din fostul judeţ Ilfov. Administraţia Ilfovului va fi desfiinţată, iar localităţile din jurul 

Bucureştiului vor fi integrate în Zona Metropolitană. Va exista o Administraţie Metropolitană 

(similară cu Greater London, Grand Paris, Bruxelles Capitale) cu rol de structură de cooperare 

între Bucureşti şi unităţile administrativ teritoriale de pe raza fostului judeţ Ilfov, cu atribuţii în 

domenii cheie pentru dezvoltare: transport, locuire, economie, mediu. 

 

Această Administraţie va fi condusă de un Consiliu Metropolitan şi de un Administrator. 

Consiliul va fi format din 20 reprezentanţi ai Municipiului Bucureşti şi 10 reprezentanţi ai 

localităţilor din fostul judeţ Ilfov. Iar administratorul va fi propus de Primarul Capitalei şi votat 

de Consiliul Metropolitan”, mai spune proiectul celor de la USR. 

 

Potrivit iniţiatorului, ideea principală a proiectului de reformă a administraţiei este ca deciziile ce 

afectează Bucureştiul şi localităţile arondate să fie luate de reprezentanţi comunităţilor direct 

interesate. Documentul subliniază că Municipiul Bucureşti şi jdueţul Ilfov luau separat decizii ce 

aveau impact la nivelul ambelor administraţii, fără a se consulta. 

 

,,Exemplele cartierelor de blocuri care sugrumă periferia oraşului este doar una dintre 

consecinţele acestei realităţi. Acelaşi lucru se întâmplă şi cu utilităţile, şi cu transportul public, şi 

cu salubrizarea”, mai precizează sursa citată. 
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Proiectul de reorganizare administrativă a Capitalei se află în dezbatere publică şi toţi cei care 

doresc să transmită opinii sau idei o pot face contactând iniţiatorul. 

 

,,După rafinarea lui în urma discuţiilor ce vor fi purtate cu specialiştii, cu ONG-urile şi cu 

cetăţenii, va urma etapa de formulare a textelor de lege care vor trebui adoptate în vederea 

reorganizării administrative a Bucureştiului. Obiectivul este ca, după alegerile parlamentare din 

2020 să putem propune în Parlament un pachet legislativ complet şi coerent, discutat cu toţi cei 

interesaţi”, conchide Roxana Wring. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 CFR, repusă pe şine prin fuziune. Companiile feroviare de stat ar putea fi unite pentru 

eficientizarea activității 

Calea ferata română se reorganizează. Numărul angajaților va fi redus, iar cele patru companii 

ale CFR ar putea fi unite într-una singură. Măsura este cerută de sindicate și susținută de 

autorități pe motiv că astfel s-ar reduce birocrația și s-ar obține economii la buget. Experții 

avertizează însă că o politică greșită de concedieri este periculoasă, în condițiile în care 

personalul de execuție din CFR este și așa insuficient. 

CFR a funcționat ca o singură companie până în 1998. Atunci a fost divizată în cinci societăți, pe 

motiv că era ineficientă. 

Acum, autoritățile iau în calcul o fuziune. Patru din cinci societăți, câte au mai rămas, sunt pline 

de datorii. 

Înființarea unui holding ar însemna fuziunea dintre o companie profitabilă, CFR S.A., două 

companii cu pierderi, CFR Marfă și CFR Călători, și una în faliment, Societatea de Turism 

Feroviar. Totodată, ar presupune apariția unui colos cu peste 40.000 de salariați. 

Propunerea este susținut inclusiv de sindicate. 

Pentru început, companiile CFR vor fi restructurate. De exemplu, la CFR Marfă, peste 1400 de 

anagajti, adică o pătrime din total, fac muncă de birou. 

Modelul unei holding feroviar este aplicat cu succes în Polonia, Franța și Germania. 

În prezent, toate companiile CFR duc lipsă de angajați de execuție. 
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La CFR Călători, aproximativ 700 de mecanici de locomotivă, dintr-un total de aproape 1900, se 

pregătesc să iasă la pensie, arată datele sindicatelor. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Dăncilă: Dacă va fi numită Kovesi procuror-şef european şi se adeveresc acuzaţiile, 

România va plăti factura 

Viorica Dăncilă a afirmat că, în cazul în care Laura Codruţa Kovesi va fi numită procuror-şef 

european şi se vor adeveri acuzaţiile care îi sunt aduse în ţară, atunci România „va plăti factura” 

şi va pierde credibilitatea în rândul instituţiilor UE. 

„Asupra doamnei Laura Codruţa Kovesi planmează mai multe suspiciuni. Eu nu spun că este 

vinovată sau nevinovată. Nu o cunosc pe doamna Kovesi, dar planează anumite lucre asupra 

doamne Kovesi. A plecat ca procuror general al DNA nu pentru că a vrut dumneai, ci pentru că a 

existat un raport. Eu cred că era bine să îşi rezolve aceste probleme în ţară, care creează semne 

de întrebare şi pe urmă să meargă să candideze la Bruxelles. De aceea am spus că e nepotrivită, 

nu pentru că aş avea ceva împotriva ei. La doamna Kovesi vorbim de procuror european în 

domeniul justiţiei”, a declarat Viorica Dăncilă, miercuri, la Digi 24. 

Premierul a adăugat că este importantă imaginea României, iar dacă Laura Codruţa Kovesi va fi 

aleasă la şefia Parchetului UE şi acuzaţiile la adresa ei se vor adeveri, atunci instituţiile eurpoen 

vor spune că România are o problemă cu procurorul-şef european. 

„Vă întreb un lucru? E numită doamna Kovesi dacă una dintre acuzaţiile la adresa ei se vor 

adeveri, ce vom face noi ca ţară? Pentru mine e importantă imaginea de ţară, e important ca noi 

ca ţară să ne câştigăm credibilitatea. Atunci, pornind de la aceste considerente, am spus că nu o 

susţin pe doamna Kovesi. În momentul în care să presupunem, mi-aş dori ca doamna Kovesi nu 

aibă nicio problemă, dar dacă va fi o problemă, toţi din instituţiile europene se vor retrage. Toţi 

vor spune România are o problemă cu procurorul european. Atunci cine va plăti factura? Nu va fi 

plătită pe persoană fizică, ci noi toţi ca ţară o vom plăti. Susţinerea mea contează mai puţin, dacă 

va fi susţinută în instituţiile europene atunci va fi numită procuror european”, a explicat Dăncilă. 

Şeful Executivului a amintit şi de faptul că Laura Codruţa Kovesi a fost schimbată de la şefia 

DNA tot în urma unui raport făcut de Tudorel Toader, ministru al Justiţiei la acea vreme. 

„Nu ştiu unde sunt anchetele, dar am înţeles că sunt nişte anchete, dosare la adresa dumneai şi 

modul în care a gestionat această funcţie în România a fost defectuos, pentru că de aceea a fost şi 

schimbată. Ştiu că domnul Toader a făcut un raport la adresa ei, iar apoi a fost schimbată de 

preşedintele Iohannis”, a conchis Viorica Dăncilă. 
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În dosarul privind extrădarea lui Nicolae Popa, condamnat în dosarul FNI, Laura Codruţa Kovesi 

are calitatea de inculpat, fiind acuzată de abuz în serviciu, luare de mită şi mărturie mincinoasă. 

Pe 28 martie, Laura Codruţa Kovesi a fost plasată sub control judiciar de către Secţia de anchetă 

a magistraţilor, însă măsura a fost contestată în instanţă. Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a 

dispus ulterior revocarea măsurii controlului judiciar. 

Pe 19 iulie, preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, i-a promis lui Klaus Iohannis, într-o 

convorbire telefonică, că va retrage candidatura lui Jean-François Bohnert de la conducerea 

Parchetului European şi o va susţine pe Laura Codruţa Kovesi pentru această funcţie, a anunţat 

Administraţia Prezidenţială. 

Totodată, premierul Bulgariei, Boiko Borisov, o va susţine pe Laura Codruţa Kovesi pentru 

funcţia de procuror-şef european, a anunţat Guvernul de la Sofia, citat de site-ul novinite.com. 

Preşedintele Parlamentului European David Sassoli a transmis, pe 18 iulie, o scrisoare către 

Consiliul UE în care a reiterat susţinerea faţă de Codruţa Kovesi pentru funcţia de procuror-şef 

european, conform unui comunicat de presă al instituţiei. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Cătălin-Laurenţiu Borcoman, Constantin-Claudiu Dumitrescu şi Daniel–Constantin 

Horodniceanu, cei trei candidaţi pentru funcţia de procuror european 

Cătălin-Laurenţiu Borcoman, Constantin-Claudiu Dumitrescu şi Daniel–Constantin 

Horodniceanu au fost desemnaţi de Comisia de selecţie a ministerului Justiţiei drept cei trei 

candidaţi pentru funcţia de procuror european, anunţă miercuri ministerul Justiţiei. 

Ministerul Justiţiei anunţă, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX, că ultima etapă pentru 

desemnarea celor trei candidaţi la funcţia de procuror european s-a încheiat, marţi, după 

susţinerea interviului de către ultimul candidat înscris în concurs, la sediul Ministerului Justiţiei. 

"Procedura de desfăşurare a selecţiei a fost organizată în mod transparent, iar orice procuror sau 

judecător care a respectat condiţiile legale a avut posibilitatea să se înscrie la concurs.Interviurile 

au fost organizate conform programării comunicate candidaţilor şi au fost transmise în direct pe 

site-ul Ministerului Justiţiei, potrivit prevederilor OUG 8/2019", potrivit sursei citate. 

În urma susţinerii interviului, comisia a deliberat şi a selectat trei candidaţi, care vor fi incluşi, în 

ordine alfabetică, în lista pe care ministrul justiţiei o va înainta Consiliului Uniunii Europene. 
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Cei trei candidaţi selectaţi sunt: 

Dumitrescu Claudiu Constantin 

Borcoman Cătălin 

Horodniceanu Daniel 

Dintre cei opt candidaţi înscrişi iniţial, cinci au susţinut interviul, doi s-au retras, iar unul a fost 

respins de comisia de selecţie întrucât nu îndeplinea condiţiile stabilite la articolul 1 alineat 3 din 

OUG 8/2019. Patru dintre candidaţii rămaşi în concurs au susţinut interviul în data de 9 iulie 

2019, iar cel de-al cincilea, în data de 23 iulie 2019. 

"Selecţia a fost organizată cu respectarea tuturor procedurilor legale, aşa cum s-au stabilit în 

temeiul dispoziţiilor din OUG 8/2019 privind unele măsuri pentru aplicarea Regulamentului 

(UE) 2017/1939 al Consiliului din 12 octombrie 2017 de punere în aplicare a unei forme de 

cooperare consolidată în ceea ce priveşte instituirea Parchetului European (EPPO), publicată în 

Monitorul Oficial al României, Partea I, nr.137 din 20 februarie 2019 şi având în vedere Decizia 

de punere în aplicare (UE) 2019/598 a Consiliului din 9 aprilie 2019 privind normele tranzitorii 

pentru numirea procurorilor europeni pentru primul mandat şi pe durata lui, în conformitate cu 

articolul 16 alineatul (4) din Regulamentul (UE) 2017/1939", mai precizează ministerul Justiţiei. 

Evaluarea candidaţilor a fost făcută pe baza aspectelor relevante rezultate din susţinerea 

interviului, din analiza documentelor depuse de către candidat cu privire la experienţa practică 

relevantă, precum şi a altor aspecte verificabile rezultate din activitatea sa anterioară. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Dăncilă l-a numit pe Alexandru Georgescu la Direcţia antifraudă fiscală, în locul lui 

Marius Niţu 

Viorica Dăncilă l-a numit, miercuri, pe Alexandru Georgescu, în funcţia de conducere de 

inspector general adjunct antifraudă al Direcţiei generale antifraudă fiscală din cadrul Agenţiei 

Naţionale de Administrare Fiscală. Premierul l-a eliberat, totodată, din această funcţie pe Marius 

Niţu. 

„La data intrării în vigoare a prezentei decizii, domnul Niţu Marius-Viorel se eliberează din 

funcţia de conducere de inspector general adjunct antifraudă al Direcţiei generale antifraudă 

fiscală din cadrul Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală”, prevede decizia premierului, 

publicată în Monitorul Oficial. 

O altă decizie publicată în M.O prevede numirea lui Alexandru Georgescu în funcţia de inspector 

general al Direcţiei antifraudă. 
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„Începând cu data intrării în vigoare a prezentei decizii, domnul Teodor-Alexandru Georgescu se 

numeşte în funcţia publică de conducere de inspector general adjunct antifraudă al Direcţiei 

generale antifraudă fiscală din cadrul Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală”, se mai arată 

în decizia şefului Exedcutivului. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Dăncilă, despre violenţele din 10 august: Când se forţează intrarea în Guvern, asta 

seamănă cu lovitură de stat 

Preşedintele PSD, Viorica Dăncilă, a declarat, miercuri seară, referitor la violenţele de pe 10 

august 2018, din Piaţa Victoriei, că în momentul în care unii protestatari au încercat să intre în 

clădirea Guvernului, asta seamănă cu o lovitură de stat. 

"În momentul în care se forţează intrarea în Guvernul României, eu cred că acest lucru seamănă 

cu o lovitură de stat. Eu ştiu un lucru, că au încercat să intre în clădirea Guvernului. Uitaţi-vă în 

orice stat membru al UE, dacă cineva ar incerca să intre în Guvern, cum aţi cataloga acest lucru? 

În momentul în care prin violenţă încerci să intri în clădirea Guvernului, acest lucru e de 

neacceptat. Cine a greşit de o parte şi de alta trebuie să plătească. Sunt dosare. Nu am nicio 

suspiciune, nu e normal să judec eu de o parte sau de alta. Justiţia va stabili vinovaţii. Dar ceea 

ce mi s-a părut anormal a fost să încerce să intre în clădirea Guvernului. Azi vor să intre în 

Guvern, mâine la Cotroceni. Acest lucru e de neacceptat. Eu nu am spus că toate persoanele de 

acolo aveau această intenţie, dar au existat persoane ce au forţat intrarea în clădirea Guvernului", 

a declarat Viorica Dăncilă, la Digi 24. 

Liderul PSD a comparat protestul din Piaţa Victoriei cu violenţele din Franţa. 

"Uitaţi-vă ce s-a întâmplat cu vestele galbene în Franţa. Li se permitea să intre în Guvern prin 

forţă. Jandarmeria trebuie să îşi facă datoria. Dacă unii au făcut exces de zel, atunci cred că 

justiţia îi va sancţiona. Legea trebuie respectată, indiferent dacă e în cadrul forţelor de ordin sau 

al persoanelor care protestau acolo. Cei care au făcut acest lucru trebuie să plătească, inclusiv 

trebuie o analiză a jandarmeriţei care a fost bătută. Nu cred ca procurorii să nu aibă acces la acest 

documente. Eu cred că procurorii au acces la aceste documente şi cred că ministrul trebuie să 

facă tot ce e posibil legal pentru aflarea adevărului", a conchis Dăncilă. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Cifrele adevărului după exodul masiv din România. Ministrul Românilor de 

Pretutindeni: În afara graniţelor avem 9,7 milioane de români. Motivele pentru care au 

plecat: sărăcia, corupţia, lipsa unui loc de muncă decent, stabilitatea. Ce i-ar determina să 

se întoarcă acasă 

Ministrul Românilor de Pretutindeni, Natalia-Elena Intotero, a spus, miercuri, că cele mai recente 

statistici arată că aproximativ 9.700.000 de români sunt plecaţi în afara graniţelor, subliniind că 

motivele emigrării sunt corupţia, calitatea slabă a clasei politice şi sărăcia. 

Ministrul Românilor de Pretutindeni, Natalia-Elena Intotero, a precizat, miercuri, în cadrul unei 

conferinţe de presă organizată, că cele mai recente statistici indică o cifră de aproximativ 

9.700.000 de români plecaţi în afara graniţelor. 

„În afara graniţelor avem un număr de aproximativ 9.700.000 de români. Din 9.700.000 cetăţeni 

aproximativ 5.600.000 se afla in Diaspora, diferenţa în comunităţile istorice”, precizează 

Intotero. 

„Principala solicitare a românilor din afară este starea infrastructurii şi când mă refer la 

infrastructură, mă refer la drumuri, autostrăzi, drumuri, judeţene, comunale, spitale, investiţia şi 

existenţa unor condiţii decente în sănătate şi existenţa şcolilor, toate aceste lucruri i-ar determina 

pe ei să se întoarcă acasă. (...) Motivele cele mai des invocate când vine vorba de România sunt 

neajunsurile materiale cotidiene, veniturile mici, lipsa unui loc de muncă decent, stabilitatea, 

calitatea slabă a clasei politice de-a lungul timpului, corupţia. Remedierea acestor motive ale 

plecării lor ar constitui motivul principal pentru întoarcerea în România, însă probabilitatea celor 

chestionaţi în următorii patru ani ne arată că un număr mic dintre aceştia îşi doresc să se 

întoarcă”, adaugă sursa citată. 

Ministrul a apreciat că cifra românilor plecaţi în străinătate este „foarte mare”. 

„Vreau să vă spun că vorbim aici de români care au plecat în perioada `45-`90. Au plecat din 

cauza unui regim la vremea respectivă, apoi sunt cetăţenii care au plecat după `90 şi mare parte 

din ei au plecat în special în ţările din UE, după intrarea României în UE”, informează Natalia-

Elena Intotero. 

Potrivit datelor ministerului, bugetul alocat de instituţie pentru sprijinirea activităţilor românilor 

de pretutindeni şi a organizaţiilor acestora este, în anul 2019, 13.468.000 lei. 

Totodată, a fost solicitată majorarea acestei sume la următoarea rectificare bugetară 

(Sursa: zf.ro) 
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 Alegeri prezidenţiale 2019 | Când votează diaspora în cele două tururi de scrutin 

Alegeri prezidenţiale 2019. Preşedintele Autorităţii Electorale Permanente (AEP) Constantin 

Buică a anunţat că, potrivit hotărârii de Guvern, românii din străinătate vor putea vota la primul 

tur al alegerilor prezidenţiale între 8 şi 10 noiembrie, iar la al doilea tur între 22 şi 24 noiembrie. 

Alegeri prezidenţiale 2019. Când votează diaspora 

 „Ca importanţă pentru acest moment avem hotărârea de Guvern prin care s-a stabilit data 

alegerilor 10 noiembrie, pentru străinătate este 8-9 şi 10 aşa cum spune legea, fie că este vorba 

pentru secţia de votare din cadrul misiunilor diplomatice, fie că e vorba de secţiile de votare 

organizate în afara secţiilor de votare. Şi în ţară avem ziua de 10 noiembrie ca zi a primului tur 

de scrutin, programul clasic 7:00-21:00, iar în turul al doilea, la fel 24 noiembrie, şi în străinătate 

22-23-24. Vom crea un grup de lucru la nivelul AEP în care se vor crea mesajele, toate 

instrumentele de comunicare astfel încât să ştim că tot ceea ce comunică MAE, Ministerul 

Românilor de Pretutindeni, misiunile diplomatice şi AEP sunt acceptate şi sunt comunicate în 

aceeaşi manieră, pentru că dacă până acum niciodată nu s-a ocupat nimeni de a chema şi a ruga 

aceste instituţii şi ministere să stăm la aceeaşi masă, să facem o campanie de promovare, trebuie 

să promovăm cât mai mult aceste noutăţi şi la procesul electoral din 10 noiembrie, respectiv 24 

să vină cât mai mulţi cetăţeni la vot şi să îşi exprime prin cea mai importantă variantă în 

străinătate votul prin corespondenţă cât mai mulţi cetăţeni dreptul de vot”, a afirmat Constantin 

Buică, înr-o conferinţă de presă susţinută miercuri la sediul AEP. 

El a adăugat că Autoritatea a primit deja solicitări de înfiinţare de secţii votare în străinătate de la 

misiunile diplomatice. 

„Am primit deja şi primim în continuare, inclusiv astăzi (miercuri - n.r.) am primit solicitări de 

înfiinţare de secţii de votare în străinătate de la misiunile diplomatice care deja au avut 

consultare publică cu cetăţenii din statele gazdă, iar pe această cale le comunicăm şi le solicităm 

misiunilor diplomatice cu care vom avea întâlnire în perioada următoare, aşa cum a solicitat 

ministrului Afacerilor Externe să pună la dispoziţie şi să îmi faciliteze o întâlnire cu şefii 

misiunilor diplomatice cel puţin în statele acolo unde au votat cel puţin 1.000 de cetăţeni astfel 

încât să conştientizăm că în cadrul legii care a fost promulgată ieri şi care va apărea în Monitorul 

Oficial baza trebuie să fie preînregistrarea pentru a crea secţii de votare”, a completat 

preşedintele AEP. 

Constantin Buică a mai spus că la alegerile prezidenţiale 2019 susţinătorii unui candidat la 

prezidenţiale pot susţine mai mulţi candidaţi. 

„La aceste alegeri susţinătorii unui candidat pentru Preşedintele României poate susţine mai 

mulţi candidaţi. Începând de la momentul publicării hotărârii de Guvern se puteau strânge 

semnături pentru susţinerea candidaţilor în competiţia electorală din 10 noiembrie.  

http://www.roaep.ro/
https://www.mediafax.ro/politic/viorica-dancila-desemnata-prezidentiabilul-psd-surse-18246115
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În vechea lege prevedea că este interzis să semnezi lista de susţinători a mai multor candidaţi, iar 

acum cadrul lega permite ca un cetăţean să susţină mai mulţi candidaţi, această prevedere 

intervenind în anul 2015 când la locale un cetăţean cu drept de vot putea susţine mai mulţi 

candidaţi, la fel în trecut avea interzis, la parlamentare în acelaşi mod şi la europarlamentare în 

acelaşi mod în acest an s-a putut semna pe listele de susţinători de către un cetăţean cu drept de 

vot pentru mai mulţi competitori”, a explicat Buică. 

Preşedintele AEP a oferit şi un exemplu în acest sens. 

„Noi avem aşa o experienţă, un cetăţean din familie vrea să semneze pentru un candidat şi soţul, 

soţia îi spune că vrea să susţină şi pe celălalt, în acest moment o poate face fără să se certe cu 

ceilalţi membrii din familie, iar în secţia de votare, în cabina de vot ştie singur ce are de făcut sau 

la votul prin corespondenţă, deci nu mai este o problemă să te cerţi cu familia că susţii pe un 

candidat sau altul, dar la vot ştii ce ai de făcut, acolo nu poate să îţi îngrădească nimeni sau să îţi 

influenţeze în cabină votul”, a conchis Constantin Buică. 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, marţi, legea în materie electorală, prin care votul în 

Diaspora pentru alegerile prezidenţiale 2019 este extins la trei zile, a anunţat şeful statului. 

Legea introduce, de asemenea, votul prin corespondenţă şi votul electronic. 

ALEGERI PREZIDENŢIALE 2019. CINE CANDIDEAZĂ 

PNL - Klaus Iohannis 

Alianţa 2020 (USR - PLUS) - Dan Barna 

PSD - Viorica Dăncilă 

ALDE - Călin Popescu Tăriceanu 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Vot anticipat şi vot prin corespondenţă în diaspora. Întâlniri cu românii pentru a le 

prezenta noile metode 

Ministrul Românilor de Pretutindeni, Natalia Intotero, a spus că împreună cu MAE şi 

reprezentanţi ai Autorităţii Electorale Permanente vor demara întâlniri cu românii din diaspora 

pentru a le prezenta noile modalităţi de vot, timpii şi cum se pot înscrie pentru votul prin 

corespondenţă. 

 

https://www.mediafax.ro/politic/alde-isi-desemneaza-astazi-candidatul-la-prezidentiale-18246862
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Ministrul Românilor de Pretutindeni, Natalia-Elena Intotero, a precizat, miercuri, în cadrul unei 

conferinţe de presă că, alături de reprezentanţi din Ministerul Afacerilor Externe şi reprezentanţi 

ai Autorităţii Electorale Permanente vor demara întâlniri cu românii din afara graniţelor pentru a 

le fi prezentate modalităţile noi de vot, timpul de vot şi cum se pot înscrie pentru votul prin 

corespondenţă. 

„În cursul zilei de astăzi (miercuri, n.r), colegii mei din cadrul ministerului vor participa la o 

întâlnire cu reprezentanţii Autorităţii Electoral Permanente, pentru a vedea calendarul 

deplasărilor şi pasii care trebuie făcuţi. Vom fi alături de toţi colegii din Guvernul României, 

pentru a încerca şi sper eu, să şi reuşim la o cât mai bună informare pentru ca toţi cetăţenii 

români care îşi doresc să participe la vot să aibă această posibilitate”, spune ministrul. 

Ministrul Românilor de Pretutindeni a preciza că s-a bucurat să constate că, de la an la an, 

interesul românilor privind participarea la vot este tot mai mare. 

„Asta îmi dă convingere că indiferent de locul în care aceştia se află în lume, pentru ei România 

este acolo şi sunt foarte interesaţi de ce se întâmplă acasă, aici în România. În acest an, am 

participat alături de reprezentanţii Parlamentului României la elaborarea noului cod electoral, 

am deschis o consultare cu românii din afara graniţelor”, a explicat ministrul. 

Trei zile pentru vot în Diaspora. Iohannis a promulgat legea care extinde perioada 

electorală 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, marţi, legea în materie electorală, prin care votul în 

Diaspora pentru alegerile prezidenţiale este extins la trei zile, a anunţat şeful statului. Legea 

introduce, de asemenea, votul prin corespondenţă şi votul electronic. 

„Promulg astăzi, acum şi aici Legea care ar trebui să le asigure românilor din străinătate 

posibilitatea de aşi exercită dreptul de vot fără a mai fi nevoiţi să aştepte ore în şir la coadă şi fără 

să se teamă că nu vor putea să voteze pană la închiderea urnelor. Aşadat legea este promulgată. 

Nouă lege introduce vootul anticipat, permite votul prin corespondentă şi reprezintă un prim pas 

menit să creeze condiţii pentru exercitarea dreptului de vot pentru toţi cetăţenii. Solicit 

Guvernului, MAI, MAE şi AEP să dea dovadă de maximă responsabilitate pentru punerea în 

aplicare a legii şi pentru organizarea în bune condiţii a votului. De asemenea, fac apel la 

parlamentarii români de diasporă, la membri ai corpului diplomatic, la partidele politice, la 

societatea civilă, dar şi la mass-media să informeze populaţia cu privire la noile prevederi ale 

legii”, a declarat Klaus Iohannis, la Cotroceni. 

Iniţiativa legislativă modifică următoarele legi: Legea nr. 370/2004 pentru alegerea Preşedintelui 

României; Legea nr. 208/2015 privind alegerea Senatului şi a Camerei Deputaţilor, precum şi 

pentru organizarea şi funcţionarea Autorităţii Electorale Permanente; Legea nr. 288/2015 privind 

votul prin corespondenţă; Legea nr. 334/2006 privind finanţarea activităţii partidelor politice şi a 

campaniilor electorale. 
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Românii din afara ţării vor putea vota la alegerile prezidenţiale pe parcursul a trei zile, respectiv 

vineri, sâmbătă şi duminică. 

„Art. 44. - (1) În ziua de duminică, votarea începe la ora locală 7,00 şi se încheie la ora locală 

21,00. (2) Prin excepţie de la prevederile alin. (1), votarea în străinătate se desfăşoară şi pe 

parcursul zilelor de vineri şi sâmbătă imediat anterioare zilei votării. În ziua de vineri, votarea 

începe în ziua de vineri, ora locală 12.00 şi se încheie la ora locală 21.00, iar în ziua de sâmbătă, 

votarea se deschide la ora locală 07.00 şi se încheie la ora locală 21.00", arată documentul. 

Legislaţia a fost completată, astfel încât alegătorii, atât din România cât şi din afara ţării, care vor 

fi prezenţi la coadă la închiderea secţiei de vot, respectiv ora 21:00, să poată vota până la ora 

23.59. 

„La ora 21:00 preşedintele biroului electoral al secţiei de votare declară votarea încheiată şi 

dispune închiderea localului de vot. Alegătorii care la ora 21:00 se află la sediul secţiei de votare, 

precum şi cei care se află la rând în afara sediului secţiei de votare pentru a intra în localul de vot 

pot să îşi exercite dreptul de vot. Doi membri desemnaţi de biroul electoral al secţiei de votare, 

din cadrul acestuia, verifică la ora 21:00 dacă în afara sediului secţiei de votare se află alegători 

care aşteaptă să îşi exercite dreptul de vot şi constată şi monitorizează ordinea în care aceştia au 

acces în localul de vot. Alegătorii aflaţi în situaţiile prevăzute pot vota până cel mult la ora 

23:59”, potrivit modificării aduse articolului 46 din Legea 334/2006 . 

O altă modificare vizează introducerea votului prin corespondenţă şi pentru alegerile 

prezidenţiale. De asemenea, a fost simplificat procesul de vot prin automatizarea listelor 

suplimentare. 

Conform propunerii legislative, "începând cu data de 1 aprilie a anului în care au loc alegeri 

pentru preşedintele României, la termen, şi până la data expirării a cel mult 15 zile de la data 

începerii perioadei electorale, alegătorul care doreşte să voteze în străinătate la alegerile pentru 

preşedintele României se poate înregistra în registrul electoral ca alegător în străinătate prin 

intermediul unui formular online aflat pe site-ul AEP, în care va înscrie numele, prenumele, 

codul numeric personal, localitatea şi statul unde optează să voteze, la care anexează copia 

scanată sau fotografia actului de identitate". 

(Sursa: Mediafax) 
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 Liviu Dragnea rămâne cetăţean de onoare al oraşului Turnu Măgurele/ Proiectul de 

retragere a titlului, respins 

Un proiect de retragere a titlului de cetăţean de onoare acordat lui Liviu Dragnea a fost respins, 

miercuri, de consilierii locali din Turnu Măgurele, judeţul Teleorman. Titlul i-a fost acordat 

fostului lider PSD în urmă cu 10 ani, transmite corespondentul MEDIAFAX. 

Consilierii locali din Turnu Măgurele au dezbătut, miercuri, o iniţiativă a consilierilor opoziţiei, 

prin care aceştia au solicitat retragerea titlului de cetăţean de onoare acordat lui Liviu Dragnea, 

motivând că nu este firesc şi moral ca o persoană deţinută să fie considerată „un reper de 

verticalitate de către comunitate”. 

Proiectul a fost respins de consilierii locali, astfel că Liviu Dragnea şi-a păstrat titlul onorific în 

oraşul în care a început ascensiunea lui politică şi economică. 

Liviu Dragnea a devenit cetăţean de onoare al oraşului Turnu Măgurele cu mai bine de 10 ani în 

urmă, în mandatul primarului Nicolae Mohanu. Cereri pentru retragerea acestui titlu au mai 

apărut de-a lungul vremii, după fiecare condamnare a fostului lider PSD, dar toate au fost 

respinse. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Autovehiculele ANAF şi Ministerul Public nu mai pot folosi girofare albastre. Legea a 

fost promulgată de preşedintele Iohannis 

Klaus Iohannis a promulgat, miercuri, Legea de modificare a OUG privind circulaţia pe 

drumurile publice, care prevede eliminarea autovehiculelor ANAF şi cele ale procurorilor din 

Ministerul Public din categoria autovehiculelor care pot folosi semnale speciale de avertizare 

luminoase albastre. 

„Sunt autorizate să utilizeze semnale speciale de avertizare luminoase pentru lumina albastră – 

autovehiculele aparţinând poliţiei, jandarmeriei, poliţiei de frontieră, serviciului de ambulanţă 

sau medicină legală, protecţiei civile, Ministerului Apărării Naţionale, unităţilor speciale ale 

Serviciului Român de Informaţii şi ale Serviciului de Protecţie şi Pază, Administraţiei Naţionale 

a Penitenciarelor din cadrul Ministerului Justiţiei, atunci când se deplasează în acţiuni de 

intervenţie sau în misiuni care au caracter de urgenţă”, prevede modificarea adusă ordonanţei. 

În Ordonanţa în vigoare erau incluse în categoria vehiculelor care puteau folosi lumini albastre 

de avertizare şi maşinile ANAF sau cele ale procurorilor din Ministerul Public. 
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Legea mai prevede, de asemenea, că inspecţia tehnică periodică se efectuează în staţii autorizate 

sau în reprezentanţe RAR, conform legislaţiei în vigoare. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Acţiunile OMV Petrom s-au prăbuşit cu 5,1% după ce statul român, acţionar cu 20,6%, a 

stabilit parametrii pentru vânzarea pachetului de 8% către salariaţi 

Acţiunile OMV Petrom (SNP), cea mai valoroasă companie listată la bursa românească, a închis 

şedinţa de tranzacţionare de miercuri în scădere cu 5,3%, la 0,388 lei pe acţiune, respectiv cea 

mai mare depreciere a preţului din rândul companiilor din prima ligă bursieră, după ce Ministerul 

Economiei şi Comerţului a stabilit parametrii pentru vânzarea unui pachet de până la 8% din 

deţinerea de 20,6% pe care statul român o are la Petrom către salariaţii companiei la preţul de 

0,2158 lei pe acţiune, adică cel de la privatizarea din 2004, potrivit răspunsurilor transmise la 

solicitarea ZF de Ministerul Energiei, acţionar la Petrom. 

Preţul de tranzacţionare din prezent este cu circa 90% mai mare faţă de cel de la privatizarea din 

2004, potrivit calculelor ZF. Reprezentanţii Ministerului Energiei menţionează că se impune 

adoptarea de către Guvernul României a unei hotărâri prin care se vor reglementa aspectele de 

vânzare a acestui pachet luând în considerare art. V din OG nr. 55/2003, respectiv cel care face 

referire la faptul că procentul care urmează a fi achiziţionat de salariaţi şi momentele la care se 

va realiza achiziţionarea acţiunilor de către aceştia vor fi stabilite prin hotărâre a guvernului.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 "Indicii clare de fapte de corupţie foarte grave" în rapoartele Corpului de Control al 

ministrului Sănătăţii după verificările la Spitalul Universitar şi Agenţia de Transplant / 

Ungureanu: Voi depune plângeri la DNA 

Deputatul Emanuel Ungureanu a spus, miercuri, pentru MEDIAFAX, că va depune plângere la 

DNA după ce în rezultatele rapoartelor Corpului de Control al MS întocmite la Spitalul 

Universitar, Agenţia de Transplant, Spitalul Judeţean de Urgenăţă Cluj a găsit indicii ale unor 

fapte de corupţie grave. 

Deputatul USR, Emanuel Ungureanu, a declarat, miercuri, pentru MEDIAFAX, că va face o 

serie de plângeri penale la DNA, întrucât în rezultatele rapoartelor Corpului de Control al 

Ministerului Sănătăţii, dispuse în urma verificărilor efectuate la Agenţia de Transplant, Spitalul 

Judeţean de Urgenţă Cluj şi Spitalul Universitar Bucureşti a găsit „ indicii foarte clare de fapte de 

corupţie foarte grave”. 
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Ungureanu a precizat că două din cele mai grave fapte cu caracter penal care se pot desprinde din 

aceste rapoarte sunt „abuzul în serviciu şi falsul intelectual”. 

„Mă refer atât la Agenţia Naţională de Transplant, cât şi la Spitalul Universitar de Urgenţă 

Bucureşti (...) Mai este de analizat ce se întâmplă la Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă (din Cluj 

- n.r) şi acolo sunt abateri foarte grave ale managerului spitalului, despre care tot doamna Pintea 

promite public de vreo trei luni de zile că îl va schimba”, a spus, pentru MEDIAFAX, Emanuel 

Ungureanu. 

„Voi face plângeri penale la DNA în completarea celor de la DIICOT, dar şi în completarea celor 

depuse la DNA pe Agenţia Naţională de Tranplant deja şi pentru Spitalul Universitar de Urgenţă 

Bucureşti o plângere penală separată”, a precizat Ungureanu. 

Parlamentarul a anunţat că pe 3 august va depune la DNA un denunţ penal în baza rapoartelor în 

a căror posesie a intrat, întrucât, spune el, „ acolo (în rapoarte, n.r) am găsit indicii foarte clare de 

fapte de corupţie foarte grave comise la Agenţia Naţională de Transplant şi la Spitalul 

Universitar de Urgenţă Bucureşti”. 

Potrivit sursei citate, rapoartele vizează „munca corpului de control al Ministerului Sănătăţii din 

2016 până astăzi”. 

Acesta a menţionat şi faptul că situaţia din cadrul Agenţiei Naţionale de Transplant ar trebui 

coroborată cu o altă plângere, pe care deputatul a făcut-o în urmă cu două săptămâni „pentru 

conflict de interese şi fals intelectual”, completată cu solicitarea făcută miercuri, la DIICOT, „ca 

dosarul de mită, care conţine sute de mii de euro, deci am adus documente foarte clare care arată 

modul în care medici din lumea transplanturilor primeau mită de la indrustria farma pe nişte 

asociaţii şi fundaţii profesionale”. 

Ungureanu a declarat faptul că „aceste dosare ar trebui să se întâlnească la DNA pentru că 

DIICOT, cum am mai spus şi în faţa instituţiei, s-a dovedit a fi incompetentă sau indolentă în a 

trata denunţurile pe care le-am făcut eu încă din februarie 2018, iar unele sunt din 2014-2015. Nu 

au finalizat niciun rechizitoriu în niciunul din cele cinci dosare care s-au constituit în urma 

denunţurile mele”, informează deputatul. 

Emanuel Ungureanu a conchis spunând că, în urma citirii acestor rapoarte, a putut concluziona 

faptul că „jaful generalizat din spitale s-a putut produce sub ochii indolenţi ai unor miniştri ai 

sănătăţii sub ochii îngăduitori ai DNA şi DIICOT şi sub ochii închişi chiar ai SRI-ului, pentru că 

sunt competenţe pe care SRI-ul le-a avut şi le are pentru zona medicală şi foarte mulţi ani, aceste 

instituţii pe care le-am enumerat nu şi-au făcut datoria în mod evident”. 
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Deputatul a precizat faptul că rapoartele şi răspunsurile la solicitările pe care le-a trimis 

Ministerului Sănătăţii cu mult timp în urmă le-a primit în cursul zilei de miercuri. 

El a făcut chiar şi o plângere împotriva Ministerului Sănătăţii şi a ministrului Sănătăţii, Sorina 

Pintea, întrucât nu primise niciun răspuns pentru vreuna din solicitările sale, însă a anunţat că 

aceasta va fi retrasă joi. 

Deputatul Emanuel Ungureanu depusese o plângere împotriva Ministerului Sănătăţii şi a 

ministrului Sănătăţii, Sorina Pintea, întrucât nu a primit niciun răspuns la solicitările înaintate 

ministerului încă din martie 2019. „Am rugat-o pe doamna ministru să-mi pună la dispoziţie mai 

multe rapoarte ale Corpului de control al ministerului respectiv rapoartele Corpului de Control de 

la Agenţia Naţională de Transplant, de la Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă Cluj şi de la 

Spitalul Universitar Bucureşti (…)S-ar putea că motivul pentru care nu mi s-a răspuns la această 

întrebare să fie unul cu caracter penal de data aceasta”, preciza Ungureanu. 

Agenţia de presă MEDIAFAX a solicitat Ministerului Sănătăţii, în cursul anului trecut , în baza 

Legii 544/2001 privind accesul la informaţii de interes public, concluziile controalelor efectuate 

în 2018 de Corpul de Control al ministrului Sănătăţii la Spitalul Universitar de Urgenţă 

Bucureşti, nefiind remis, până la data transmiterii ştirii, niciun răspuns oficial. Conform Legii 

544/2001 privind accesul la informaţii de interes public, Ministerul Sănătăţii ar fi trebuit să ofere 

un răspuns în cel mult 30 de zile de la depunerea solicitării. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Legea a intrat în vigoare: Pacienții pot alege ca reprezentant legal şi o persoană din afara 

familiei 

Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, miercuri, decretul privind promulgarea Legii pentru 

completarea art. 1 din Legea drepturilor pacientului nr. 46/2003, care prevede că un pacient îşi 

poate alege ca reprezentant legal şi o persoană din afara familiei. 

Actul normativ prevede completarea art. 1 din Legea 46/2003, în sensul definirii reprezentantului 

legal al pacientului ca fiind soţul/ soţia, părinţii sau celelalte rude, până la gradul al IV-lea, 

precum şi orice persoană cu vârsta de minim 18 ani împliniţi pe care pacientul o desemnează în 

acest scop prin declaraţie autentificată în faţa notarului, care se înregistrează în Registrul 

Naţional Notarial de Evidenţă a Procurilor şi a Revocării Acestora. 

Iniţiatoarea propunerii, deputata PSD Diana Tuşa, susţine că din datele existente rezultă că 

aproape 10% din populaţia României trăieşte în uniune consensuală/ concubinaj. 
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"Pentru a preîntâmpina şi a găsi soluţii pentru situaţii delicate din viaţa de zi cu zi, considerăm că 

se impune modificarea legii, astfel încât să asigurăm claritate şi aplicabilitate principiilor de bază 

care au fundamentat normele legale în vigoare", a motivat ea. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Gabriela Firea face anunțul așteptat de toți bucureștenii: Când încep lucrările la Spitalul 

Metropolitan 

Gabriela Firea anunță pașii pe care Primăria Capitalei i-a făcut pentru începerea lucrărilor la 

viitorul spital metropolitan din zona de nord a Capitalei. vizibil încântat de realizări, primarul 

general dă ca termen pentru începerea lucrărilor, primăvara viitoare. 

„Spitalul Metropolitan prinde contur – Trustul de Clădiri Metropolitane tratează 2 soluții tehnice 

pentru acest obiectiv 

Demersurile pentru viitorul spital metropolitan avansează rapid, după ce, în luna aprilie, Primăria 

Capitalei a alocat bugetul pentru primele etape ale acestui proiect, iar în luna mai a atribuit 

Trustului de Clădiri Metropolitane București contractul de elaborare a Studiului de Fezabilitate. 

Mă bucur că ajungem la o nouă etapă cu acest proiect în care am crezut încă de la început, 

spitalul metropolitan, o investiție extrem de importantă pentru bucureșteni și nu numai. Trustul 

de Clădiri Metropolitane ne-a prezentat cele două soluții tehnice pe care le tratează și pe care le 

va propune municipalității. 

Acest lucru înseamnă că în această toamnă putem aduce în ședința Consiliului General pentru 

aprobare indicatorii tehnico-economici. Pasul imediat următor este să organizăm procedura 

pentru realizarea proiectului tehnic și apoi pentru execuția investiției. Ținta noastră este ca în 

primăvara anului următor să începem lucrările. 

Spitalul metropolitan va răspunde tuturor cerințelor și exigențelor din domeniul sănătății. 

Investiția vizată de Primăria Capitalei presupune atât zona medicală, cât și un centru de excelență 

și funcții complementare, cum ar fi spații de cazare pentru însoțitori. 

Soluțiile tehnice tratează un număr între 800-1000 de paturi. 

Terenul aferent investiției se află în proprietatea Primăriei Capitalei si se afla in zona de Nord a 

Capitalei”, a explicat primarul general pe pagina personală de Facebook. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/gabriela-firea_47.html
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 Ministerul Agriculturii creşte ajutorul acordat fermierilor pentru comercializarea lânii 

Ministerul Agriculturii anunţă că ajutorul de mimis acordat crescătorilor de ovine va creşte anul 

acesta, după ce a fost aprobată o hotărâre în şedinţa de Guvern de miercuri. Sprijinul financiar va 

creşte de la 1 leu la 2 lei pe kg, potrivit unui comunicat. 

„În Şedinţa Guvernului din 24 iulie 2019 a fost aprobată o Hotarâre care modifică şi completează 

HG nr.500/2017 privind aprobarea schemei «Ajutor de minimis pentru aplicarea programului de 

susţinere a crescătorilor de ovine pentru comercializarea lânii»”, anunţă reprezentanţii MADR. 

Prin acest act normativ se reglementează valoarea sprijinului financiar acordat crescătorilor de 

ovine pentru anul 2019, reprezentând ajutor de minimis, aceasta crescând de la 1 leu până la 

maximum 2 lei/kg de lână comercializată. 

Acordarea schemei de minimis vizează menţinerea activităţii de creştere a ovinelor, stabilizarea 

veniturilor şi evitarea depopulării satelor şi conduce la diversificarea producţiilor obţinute în 

acest sector, prin valorificarea lânii. 

Resursele financiare necesare aplicării schemei de ajutor de minimis, respectiv 30.000 mii lei, 

prevăzute de prezenta hotărâre, se asigură din bugetul repartizat Ministerului Agriculturii şi 

Dezvoltării Rurale cu această destinaţie, cu încadrarea în bugetul aprobat Direcţiilor pentru 

agricultură judeţene şi a municipiului Bucureşti pe anul 2019. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 INS: Valoarea producţiei ramurii agricole a crescut cu 7,2% în 2018 

Valoarea producţiei ramurii agricole a crescut în 2018 cu 7,2% comparativ cu anul precedent, 

producţia vegetală şi serviciile agricole înregistrând creşteri de 11,5% şi, respectiv, 16,9%, în 

timp ce producţia animală a scăzut cu 2,6%, conform datelor publicate joi de Institutul Naţional 

de Statistică, scrie Agerpres. 

Astfel, valoarea producţiei ramurii agricole a fost în 2018 de 86,35 miliarde lei (date 

semidefinitive), din care vegetală - 61,216 miliarde lei valoarea producţiei vegetale, 23,9 

miliarde lei cea a producţiei animale şi 1,23 miliarde lei servicii agricole 

În anul 2018, structura valorii producţiei nu a prezentat modificări semnificative în comparaţie 

cu anul precedent. Ponderea producţiei vegetale a fost de 70,9%, ponderea producţiei animale de 

27,7%, iar serviciile agricole au avut o pondere de 1,4%. 
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Structura valorii producţiei vegetale, pe principalele grupe de culturi, prezintă următoarele 

diferenţe faţă de anul precedent: ponderea valorii culturilor de cereale a crescut cu 2,3 puncte 

procentuale, iar ponderea valorii culturilor de fructe şi struguri cu 1,8 puncte procentuale; 

ponderea valorii culturilor de plante uleioase a scăzut cu 1,9 puncte procentuale, iar ponderea 

valorii altor grupe de produse cu 1,1 puncte procentuale. 

În cceea ce priveşte structura valorii producţiei animale, aceasta a prezentat următoarele 

diferenţe faţă de anul precedent: ponderea produselor obţinute din prelucrarea laptelui în fermă 

zootehnică a crescut cu 2,3 puncte procentuale, iar ponderea păsărilor cu 1 punct procentual; la 

bovine ponderea a scăzut cu 2 puncte procentuale, iar la porcine cu 1,3 puncte procentuale. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Pesta porcină evoluează în 20 de județe: lista focarelor din România 

Pesta Porcină Africană (PPA) evoluează în prezent în 140 de localităţi din 20 de judeţe, cu un 

număr de 416 focare (dintre care un focar într-o exploataţie de tip A), iar în alte 4 judeţe există 

doar cazuri la mistreţi, potrivit ANSVSA, citate de Agerpres. 

Conform unui comunicat remis AGERPRES, au fost eliminaţi 372.325 de porci afectaţi de boală 

şi există 1.660 de cazuri la mistreţi. 

În total au fost stinse 1.246 de focare, respectiv 24 de focare în judeţul Satu Mare, 3 focare în 

judeţul Dâmboviţa (dintre care unul într-o exploataţie de tip A), 20 de focare în judeţul Buzău 

(dintre care unul într-o exploataţie de tip A), 3 focare în judeţul Maramureş, 140 de focare în 

judeţul Brăila (dintre care 11 în exploataţii comerciale), un focar în judeţul Dolj, 4 focare în 

judeţul Vrancea, 61 de focare în judeţul Bihor, 132 de focare în judeţul Ialomiţa, 10 focare în 

judeţul Ilfov, 27 de focare în judeţul Giurgiu, 2 focare în judeţul Argeş, 7 focare în judeţul Olt, 

19 focare în judeţul Galaţi, 12 focare în judeţul Teleorman, 94 de focare în judeţul Constanţa, 

104 focare în judeţul Călăraşi (dintre care un focar într-o exploataţie comercială), 3 focare în 

judeţul Timiş, 

3 focare în judeţul Sălaj, 568 de focare în Tulcea (dintre care 5 focare în exploataţii comerciale şi 

un focar într-o exploataţie de tip A), un focar în Arad, 2 focare în judeţul Covasna, 4 focare în 

judeţul Bacău, 2 focare în judeţul Botoşani. 
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Focare active se regăsesc în judeţul Satu-Mare - 10 focare în gospodăriile populaţiei şi 150 de 

cazuri la mistreţi, judeţul Bihor - 8 focare în gospodăriile populaţiei şi 140 de cazuri la mistreţi, 

judeţul Sălaj - 2 focare în gospodăriile populaţiei şi 47 de cazuri la mistreţi, judeţul Tulcea - 17 

focare şi 167 de cazuri la mistreţi, judeţul Brăila - 9 focare şi 23 de cazuri la mistreţi, judeţul 

Constanţa - 31 de cazuri la mistreţi, judeţul Ialomiţa - un focar în gospodăria populaţiei şi 155 de 

cazuri la mistreţi, judeţul Galaţi - 5 focare în gospodăriile populaţiei şi 34 de cazuri la mistreţi, 

judeţul Ilfov - 12 focare în gospodăriile populaţiei şi 109 cazuri la mistreţi, judeţul Călăraşi - 6 

focare în gospodăriile populaţiei şi 99 de cazuri la mistreţi, judeţul Buzău - 5 focare în 

gospodăriile populaţiei şi 20 de cazuri la mistreţi, judeţul Giurgiu - 36 de focare în gospodăriile 

populaţiei şi 28 de cazuri la mistreţi, judeţul Teleorman - 169 de focare în gospodăriile populaţiei 

şi 515 cazuri la mistreţi, judeţul Argeş - 5 focare (dintre care un focar într-o exploataţie de tip A), 

judeţul Olt - 9 focare în gospodăriile populaţiei şi 2 cazuri la mistreţi, judeţul Dâmboviţa - 10 

focare în gospodăriile populaţiei şi 2 cazuri la mistreţi. 

De asemenea se mai înregistrează focare active în judeţul Bistriţa-Năsăud - 4 cazuri la mistreţi, 

judeţul Botoşani - 5 focare în gospodăriile populaţiei şi 79 de cazuri la mistreţ, judeţul Dolj - 81 

de focare în gospodăriile populaţiei şi 8 cazuri la mistreţi, judeţul Maramureş - 19 cazuri la 

mistreţi, judeţul Prahova - 23 de focare în gospodăriile populaţiei şi 3 cazuri la mistreţi, judeţul 

Vâlcea - 2 focare în gospodăriile populaţiei şi un caz la mistreţ, judeţul Iaşi - un caz la mistreţ, 

judeţul Vrancea - un focar în gospodăria populaţiei şi 23 de cazuri la mistreţi. 

Până în data de 24 iulie 2019 au fost despăgubiţi 8.778 de proprietari, valoarea totală a plăţilor 

fiind de 252.287.710 de lei. 

În judeţul Satu-Mare - au fost plătite despăgubiri pentru cele 24 de exploataţii afectate, în valoare 

de 73.700 de lei, în judeţul Bihor - plătite despăgubiri pentru 250 de exploataţii din 253 afectate, 

în valoare de 1.167.660 de lei, în judeţul Tulcea -despăgubiri plătite pentru 1.166 de exploataţii 

dintr-un total de 1.186 de exploataţii, în valoare de 46.607.550 de lei, judeţul Brăila - plătite 

despăgubiri pentru 3.337 de exploataţii dintr-un total de 3.347, în valoare de 172.576.370 de lei, 

în judeţul Constanţa - despăgubiri plătite pentru cele 854 de exploataţii afectate în valoare de 

3.968.250 de lei, judeţul Ialomiţa - plătite despăgubiri pentru 2.395 de exploataţii dintr-un total 

de 2.506 de exploataţii, în valoare de 6.546.000 de lei, în judeţul Galaţi - plătite despăgubiri 

pentru 83 de exploataţii dintr-un total de 87, în valoare de 252.000 de lei, judeţul Ilfov - 

despăgubiri plătite pentru 7 exploataţii din cele 9 afectate, în valoare de 71.640 de lei, în judeţul 

Călăraşi - au fost plătite despăgubiri pentru 325 de exploataţii din cele 326 afectate în valoare de 

19.220.010 de lei. 
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În judeţul Teleorman au fost plătite despăgubiri pentru 14 exploataţii, dintr-un total de 168, în 

valoare de 93.000 de lei, judeţul Vrancea - plătite despăgubiri pentru 5 exploataţii din cele 7 

afectate, în valoare de 27.900 de lei, judeţul Giurgiu - despăgubiri plătite pentru cele 116 

exploataţii afectate, în valoare de 1.105.850 de lei, judeţul Dolj - plătite despăgubiri pentru cele 

20 de exploataţii afectate, în valoare de 74.000 de lei, judeţul Buzău - au fost plătite despăgubiri 

pentru cele 7 exploataţii afectate, în valoare de 11.960 de lei, judeţul Argeş - despăgubiri plătite 

pentru cele 3 exploataţii afectate, în valoare de 6.660 de lei, judeţul Olt - plătite despăgubiri 

pentru 124 de exploataţii, dintr-un total de 126 de exploataţii afectate, în valoare de 370.040 de 

lei, judeţul Botoşani - au fost plătite despăgubiri pentru 2 exploataţii, dintr-un total de 6 

exploataţii, în valoare de 4.710 de lei, judeţul Covasna - plătite despăgubiri pentru 43 de 

exploataţii afectate, în valoare de 69.000 de lei, judeţul Dâmboviţa - despăgubiri plătite pentru 

cele 2 exploataţii afectate, în valoare de 23.410 de lei, judeţul Sălaj - plătite despăgubiri pentru 

singura exploataţie afectată, în valoare de 18.000 de lei. 

Prezenţa virusului PPA în România a fost semnalată pentru prima oară pe 31 iulie 2017, în 

judeţul Satu-Mare. 

"Evoluţia bolii este în permanentă monitorizată, prin examene clinice şi de laborator, iar zilnic se 

analizează situaţia existentă, se aplică măsuri şi se întreprind acţiuni în funcţie de circumstanţe. 

ANSVSA solicită sprijinul şi înţelegerea cetăţenilor pentru respectarea acestor măsuri, având în 

vedere gravitatea bolii şi consecinţele economice grave generate de apariţia ei. 

Acţiunile autorităţilor sunt conjugate şi întreprinse pentru a gestiona eficient focarele de boală, 

pentru a le lichida cât mai rapid şi pentru a împiedica răspândirea bolii. Orice suspiciune de 

boală trebuie anunţată imediat medicului veterinar sau DSVSA judeţeană. 

Pentru a împiedica răspândirea bolii, toate animalele suspecte trebuie sacrificate şi neutralizate, 

iar proprietarii vor fi despăgubiţi de către stat, în condiţiile prevăzute de legislaţie", se 

menţionează în comunicat. 

Reprezentanţii ANSVSA precizează că pesta porcină africană nu afectează oamenii, neexistând 

nici cel mai mic risc de îmbolnăvire pentru oameni, acest virus având, însă, impact la nivel 

economic şi social. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Vasile Răducă a demisionat din funcţia de prodecan al Facultăţii de Teologie Ortodoxă 

 

Profesorul Vasile Răducă şi-a depus demisia, miercuri, din funcţia de prodecan al Facultăţii de 

Teologie Ortodoxă "Justinian Patriarhul", anunţă Universitatea din Bucureşti. 
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Potrivit sursei citate, "urmează ca decanul facultăţii, prof. Ioan Moldoveanu, să înainteze 

rectorului Mircea Dumitru nominalizarea prodecanului care va prelua atribuţiile deţinute până 

astăzi de prof. Vasile Răducă". 

 

De altfel, rectorul UB solicitase anterior decanului Facultăţii de Teologie Ortodoxă demiterea şi 

înlocuirea lui Vasile Răducă din funcţia de prodecan. 

 

Miercuri, ministrul Educaţiei Naţionale, Ecaterina Andronescu, s-a declarat "oripilată" de 

afirmaţiile prodecanului Facultăţii de Teologie referitoare la viol şi a afirmat că acesta "nu are ce 

căuta ca profesor într-o universitate". 

 

Purtătorul de cuvânt al Patriarhiei Române, Vasile Bănescu, a afirmat, miercuri, că opiniile 

profesorului Vasile Răducă referitoare la viol nu reprezintă poziţia Patriarhiei Române şi a 

Facultăţii de Teologie din Bucureşti. 

 

În cursul zilei de marţi, CNA a decis să sancţioneze cu somaţie publică postul Radio Trinitas 

unde Vasile Răducă a făcut declaraţiile, iar miercuri preşedintele CNCD, Asztalos Csaba, a 

anunţat că în prima şedinţă a Colegiului Director al Consiliului Naţional pentru Combaterea 

Discriminării se vor discuta afirmaţiile lui Răducă. 

 

Conform presei, preotul Vasile Răducă ar fi declarat la Radio Trinitas că ''sunt rarisime cazurile 

în care violul se soldează cu graviditate''. ''Când se soldează cu graviditate, sunt mai multe cauze: 

fie că este vorba de un viol la care ai consimţit şi care ţi-a plăcut să se repete, fie că te-ai găsit în 

imposibilitatea de a face de aşa manieră încât celulele germinale, care sunt pe punctul de a se 

întâlni, să se şi întâlnească şi să fie fertilizat oul'', ar fi spus Răducă. De asemenea, el ar fi făcut 

referire şi la faptul că, ''în Islam, femeia este considerată o lighioană''.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 „Junior Centenar”: Iohannis a promulgat Legea privind contul individual de economii 

care prevede ca minorii să primească o primă de stat anuală de 600 de lei 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, miercuri, Legea de aprobare a OUG privind 

implementarea programului guvernamental „gROwth - Contul individual de economii Junior 

Centenar”, care prevede că titularii beneficiază de o primă de stat anuală de 600 de lei până la 

împlinirea vârstei de 18 ani. 
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Legea are ca obiect legiferarea unui tip special de cont de investiţii - Contul individual de 

economii Junior Centenar, titularul contului fiind orice copil care îndeplineşte cumulativ 

următoarele condiţii: a) este cetăţean român; b) nu a împlinit vârsta de 18 ani. Titularii de cont 

beneficiază de o primă de stat în valoare de 600 lei anual până la împlinirea vârstei de 18 ani, cu 

condiţia ca suma depusă în cont în anul respectiv să fie de minimum 1200 lei. 

Ordonanţa mai prevede că la soldul contului se aplică o rată de dobândă al cărui nivel se 

stabileşte la 3% pe an. De 3 acest program vor beneficia şi copiii ocrotiţi prin serviciile publice şi 

private specializate pentru protecţia copilului, depunerea anuală minimă de 1200 lei se 

efectuează din bugetul Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale. 

Curtea Constituţională a respins pe 5 iunie, ca neîntemeiată, sesizarea lui Klaus Iohannis 

formulată pe 25 aprilie în legătură cu Legea pentru aprobarea OUG 14/2018 privind 

implementarea Programului guvernamental „gROwth – Contul individual de economii Junior 

Centenar”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Klaus Iohannis dă DECISIVA pentru bugetari: ADIO, zile libere la dispoziția 

Guvernului în timpul anului 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, miercuri, legea care prevede că Guvernul trebuie să 

stabilească, prin hotărâre, până la data de 15 ianuarie a fiecărui an, zilele de muncă pentru care se 

acordă zile libere, care preced şi care succed sărbătorile legale. 

Legea completează art. 139 din Codul muncii. 

"Până la data de 15 ianuarie a fiecărui an, se stabilesc prin hotărâre a Guvernului, pentru 

personalul din sistemul bugetar, zilele lucrătoare pentru care se acordă zile libere, zile care 

preced şi/ sau care succed zilelor de sărbătoare legală în care nu se lucrează, precum şi zilele în 

care se recuperează orele de muncă neefectuate", prevede actul normativ. 

Tot miercuri, şeful statului a promulgat Legea pentru modificarea Legii nr. 43/2014 privind 

protecţia animalelor utilizate în scopuri ştiinţifice şi Legea pentru completarea Legii nr. 

350/2001 privind amenajarea teritoriului şi urbanismului. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/klaus-iohannis_15.html
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 România ar putea participa la misiunea europeană pentru securitatea navelor din Golful 

Persic 

România se numără printre ţările care ar putea participa la viitoarea misiune navală europeană 

mobilizată în Golful Persic pentru contracararea acţiunilor Iranului, afirmă surse comunitare 

citate de ediţia germană a Agenţiei France-Presse şi de cotidianul Die Welt. 

Marea Britanie le-a prezentat oficial, marţi după-amiază, partenerilor din cadrul Uniunii 

Europene propunerea de trimitere a unei misiuni navale în Golful Persic. Mai multe ţări au 

exprimat, în Comitetul Politic şi de Securitate al Consiliului UE, intenţiile de a analiza 

posibilitatea participării la misiunea navală. Conform unui diplomat european citat de ediţia în 

limba germană a Agenţiei France-Presse şi de publicaţia Die Welt, ţările care au anunţat că 

analizează posibilitatea de a participa la misiune sunt Danemarca, Olanda, România, Suedia, 

Spania şi Italia. 

Franţa a semnalat deja că susţine iniţiativa Marii Britanii. Ministrul francez de Externe, Jean-

Yves Le Drian, a declarat că guvernele de la Paris, Londra şi Berlin pregătesc o "misiune de 

control şi monitorizare a securităţii maritime" în Golful Persic, precizând că va fi lansată o 

"iniţiativă europeană". 

Guvernul Angela Merkel a anunţat că este în contact cu Marea Britanie şi Franţa pe tema 

posibilei contribuţii europene la securizarea tranzitului navelor prin Golful Persic. Însă 

Ministerul de Externe de la Berlin a precizat că deocamdată nu s-a stabilit o contribuţie militară a 

Germaniei. 

Diplomaţi din cadrul Uniunii Europene citaţi de agenţia de presă Reuters declarau marţi că 

Franţa, Italia, Olanda şi Danemarca susţin ideea Marii Britanii de trimitere a unei misiuni navale 

în Golful Persic. Spania, Suedia, Polonia şi Germania au manifestat interes pentru această idee. 

Misiunea navală europeană ar putea fi coordonată de un comandament comun franco-britanic, a 

declarat un diplomat UE. 

Vicepreşedintele Iranului, Eshaq Jahangiri, a respins ideea formării unei coaliţii europene pentru 

garantarea siguranţei maritime în Golful Persic, avertizând că o asemenea grupare navală va 

afecta securitatea regională. "Nu este nevoie să fie formată nicio coaliţie, deoarece coaliţiile de 

acest fel şi prezenţa străinilor în regiune creează doar lipsă de securitate. În afară de a amplifica 

lipsa de securitate, nu va realiza altceva", a declarat Eshaq Jahangiri, citat de cotidianul britanic 

The Guardian. 

Marea Britanie va încerca să creeze o misiune europeană de protecţie maritimă pentru a asigura 

tranzitul navelor prin Golful Persic, a declarat luni seară ministrul britanic de Externe, Jeremy 

Hunt, în contextul în care Iranul a capturat acum câteva zile un petrolier britanic.  
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"Conform legislaţiei internaţionale, Iranul nu are dreptul de a obstrucţiona trecerea unei nave, 

nici nu mai vorbesc de trimiterea de militari la bord. Prin urmare, a fost un act de piraterie de 

stat", a declarat Jeremy Hunt în Camera Comunelor. "Acum, vom încerca să constituim 

împreună o misiune europeană de protecţie maritimă pentru a asigura tranzitul echipajelor şi 

navelor prin această regiune esenţială", a adăugat Jeremy Hunt, subliniind că va discuta despre 

modul în care această misiune maritimă va colabora cu Statele Unite pentru securizarea Golfului 

Persic. Jeremy Hunt a discutat despre acest caz cu miniştrii de Externe din Franţa şi Germania, 

Jean-Yves Le Drian şi Heiko Maas. Guvernul Angela Merkel a subliniat că va continua să aibă o 

abordare "diplomatică" în criza cu Iranul. 

Gardienii Revoluţiei din Iran au anunţat, vineri, capturarea unui petrolier britanic în Strâmtoarea 

Hormuz, în replică la capturarea în Strâmtoarea Gibraltar a unui vas care ar fi transportat petrol 

iranian destinat Siriei. Nava britanică Stena Impero a fost oprită de Gardienii Revoluţiei pentru 

"nerespectarea codului maritim internaţional, la solicitarea Autorităţii portuare şi maritime din 

provincia Hormuzgan". Marea Britanie şi Statele Unite au condamnat vehement capturarea 

petrolierului britanic. 

Acum câteva săptămâni, membri ai Forţelor navale regale britanice au capturat petrolierul Grace 

1, suspectat că ar fi transportat petrol iranian spre Siria prin încălcarea sancţiunilor impuse de 

Statele Unite şi de Uniunea Europeană. Administraţia de la Teheran avertizase că ar putea 

captura o navă britanică în cazul în care Marea Britanie nu eliberează petrolierul sechestrat în 

Gibraltar. 

 Incidentele maritime intervin într-un moment sensibil, riscând să amplifice criza dintre Iran şi 

Occident pe tema Acordului nuclear din 2015, contestat vehement de Administraţia Donald 

Trump. Ministrul spaniol de Externe, Josep Borrell, a declarat că petrolierul din largul 

Gibraltarului a fost capturat la solicitarea Statelor Unite. 

Relaţiile Statelor Unite cu Iranul sunt tensionate din cauza sancţiunilor impuse de Administraţia 

Donald Trump după retragerea din Acordul nuclear semnat de marile puteri cu Teheranul. 

Preşedintele SUA vrea limitarea activităţilor nucleare şi balistice iraniene. Tensiunile s-au 

amplificat după ce Iranul a doborât o dronă militară americană. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Parlamentul UE îl avertizează pe Boris Johnson, noul premier al Marii Britanii, asupra 

efectelor grave ale unui Brexit fără acord 

Liderii grupurilor politice din Parlamentul European l-au avertizat, miercuri, pe noul premier 

Boris Johnson asupra efectelor economice foarte grave asupra Marii Britanii dacă se va retrage 

din Uniunea Europeană fără niciun acord Brexit. 
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Boris Johnson, noul lider al Partidului Conservator britanic şi prim-ministru, a declarat în mai 

multe rânduri că va retrage Marea Britanie din Uniunea Europeană cel târziu pe 31 octombrie 

2019 cu sau fără un acord Brexit. 

"Recentele declaraţii, în special cele din campania electorală pentru conducerea Partidului 

Conservator, au sporit considerabil riscul unei ieşiri dezordonate a Marii Britanii din UE", au 

avertizat liderii principalelor grupuri politice din Parlamentul European după o întâlnire cu 

negociatorul-şef al UE pe tema Brexit, Michel Barnier. 

"O ieşire a Marii Britanii din UE fără niciun acord ar avea efecte foarte grave, chiar dacă daunele 

nu vor fi suportate în acelaşi mod de ambele părţi", au avertizat liderii grupurilor politice din PE. 

Un eventual Brexit fără acord "nu ar fi compensat prin nicio formă de aranjament sau miniacord 

între UE şi Marea Britanie", au atras atenţia liderii grupurilor politice, reiterând că Uniunea 

Europeană nu va renegocia Acordul Brexit. 

Jeremy Corbyn, liderul opoziţiei laburiste din Marea Britanie, a contestat, marţi, modul în care 

Boris Johnson a fost ales prim-ministru, cerând organizarea unui scrutin parlamentar anticipat. 

Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa 

libertăţii de circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea 

vamală, un statut special al provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor 

comerciale. Proiectul de acord este contestat de numeroşi politicieni britanici. Mai mulţi membri 

ai Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de acordul pe tema Brexit negociat cu 

Uniunea Europeană. În contextul impasului politic, premierul Theresa May şi-a prezentat, de 

asemenea, demisia. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 FMI şi-a redus prognozele de creştere pentru economia mondială. Care sunt ţările în care 

este aşteptată o îmbunătăţire a economiei 

Fondul Monetar Internaţional (FMI) şi-a redus prognozele de creştere pentru economia mondială 

pentru acest an la 3,2% de la 3,3% în aprilie, dar şi pentru anul următor, la 3,5%, de la 3,6%. 

Instituţia subliniază nevoia urgentă de reducere a tensiunilor comerciale. "Principalii factori de 

risc pentru economia globală sunt evoluţiile negative, inclusiv disputa comercială SUA-China, 

tarifele auto americane sau un Brexit fără acord, investiţiile reduse sau slăbirea lanţurilor de 

aprovizionare globale", a spus Fondul. 
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Într-un interviu acordat BBC, economistul-şef al FMI, Gita Gopinath, a declarat: "Creşterea 

globală este lentă şi precară, dar nu trebuie să fie aşa, pentru că unele evoluţii sunt autoimpuse". 

Raportul este critic faţă de politicile comerciale ale preşedintelui american Donald Trump. 

Documentul spune că statele nu ar trebui să utilizeze tarifele vamale pentru a redresa balanţe 

comerciale bilaterale sau ca un substitut al negocierilor.0:08 

Ambele strategii sunt folosite de administraţia Trump. 

FMI solicită, de asemenea, eliminarea incertitudinilor legate de acordurile comerciale, inclusiv 

Brexit şi zona de comerţ liber care cuprinde SUA, Canada şi Mexic. 

FMI preconizează că economia Statelor Unite va înregistra o încetinire semnificativă, pe măsură 

ce stimulul generat de reducerea impozitelor se estompează. După o creştere de 2,9% anul trecut, 

prognoza este de 1,9% în 2020. 

Cele mai mari reduceri prognozate sunt în unele dintre principalele economii emergente, inclusiv 

în Brazilia şi Africa de Sud. 

De asemenea, prognoza este mai mică pentru China, reflectând parţial tensiunile comerciale cu 

SUA. 

Creşterea globală oarecum mai rapidă prevăzută pentru anul viitor se bazează în principal pe o 

îmbunătăţire preconizată în patru economii emergente grav stresate - Turcia, Argentina, Iran şi 

Venezuela. 

(Sursa: Mediafax) 

 


